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Tromsø kirkelige fellesråd 

DEN NORSKE KIRKE 

 
 
Ivar Vik, Tromsø domkirkes menighetsråd - Ingeborg Østrem Hellemo, Grønnåsen menighet - Reidar 
Høifødt, Elverhøy - Ruth Stenersen, Kvaløy – Roar Holmstad, Sandnessund – Jack Sandsund, 
Tromsøysund - Sigrun Melhus Mellomjord, Ullsfjord – Ingrid Berntsen, Kroken – Leif Kulseng, Hillesøy – 
Kathrine Strandli, Tromsø kommune representant - Stig Lægdene, biskopens representant. 
 

 

MØTEINNKALLING 

 

Det kalles inn til møte i Tromsø kirkelige fellesråd slik: 

 

Møte: 12. juni 2025 – kl. 10:00 - 14:00 

Sted: Mjelde kapell, Mjelde på Kvaløya 

 

 

Saksliste: 

20/25 Godkjenning av møtebok fra 27. mars 2025 og referat fra AU-møte 4. juni 2025 

21/25 Fokusområde – forvaltning av bygg 

22/25 Handlingsprogram 2026-2029 – driftsramme og innspill til Tromsø kommune  

23/25 Årsmelding med tilhørende revidert årsregnskap 2024 

24/25 Forslag til satser for gebyrer for drift av gravlunder og krematoriet 

25/25 Innkjøp av HR system 

26/25 Finansrapportering 1. tertial 

27/25 Rapportering til Tromsø kommune - regnskap 1. tertial 

28/25 Beregning av tilskudd til trosopplæring til menighetene 

29/25 Menighetens 5 minutt – Tromsdalen 

30/25 Referatsaker 

a. Sjøgata 2 – status 
b. Ny kopimaskinavtale – avrop på rammeavtale via Knif 
c. Godkjenning av forskrift om gravlundsvedtekter i Tromsø kommune, 

datert 8 mai 2025 
d. Rapportering om personal 

  

Beslutningssaker står med fet skrift. 

Kirkevergen kjører og kan ta med tre stykker i bilen. Om noen andre kan kjøre, så setter vi pris 

på om de melder seg til kirkevergen som koordinerer transporten utover til Kvaløya. 

 
Av hensyn til innkalling av vararepresentanter ber vi om at eventuelle forfall meldes snarest til 
respektive varamedlem og til kirkevergen. Det serveres kaffe og te på møtene og denne 
gangen ordner Ruth med litt å tygge på ettersom vi er på «langtur». Møtet starter presis 
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klokken 10.00. Før møteforhandlingene starter, har domprosten ord for dagen. Etter 
møteforhandlingene drar vi innom og besøker Håkøybotn gravlund for de som er interessert i 
det. 

 

Vel møtt!  

 
Tromsø den 18.3.2025 
 
 
 
Ivar Vik 
Leder 
 



T r o m s ø  k i r k e l i g e  f e l l e s r å d  
 

Sak 20 - Godkjenning av møtebok fra 27. mars  2025 og referat fra AU-møte 4. juni 2025       

 

 

 

 

Møtedato:  12.6.2025     
Saksnr.:   20/25 

Saksb:    Oddgeir Albertsen 

 

 

GODKJENNING AV MØTEBOK FRA 27. MARS 2025 OG REFERAT FRA AU-MØTE 4. 
JUNI 2025 

Forslag til vedtak: 

Møteboka fra fellesrådets møte den 27. mars 2025 og referat fra AU-møte 4. juni 2025 godkjennes. 

 

Arbeid i saken: 

Møtebøkene følger saken.  

 

Tromsø, 2.6. 2025 

 

Oddgeir Albertsen 

Kirkeverge 
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Tromsø kirkelige fellesråd 

DEN NORSKE KIRKE 

 

MØTEBOK 

Møtedato: 27.3.2025 

Tid:   12:00-15:30 

Sted:   Skippergata 16, Tromsø 

 

Til stede: 
Ivar Vik, Tromsø domkirke menighet –– Ingrid Berntsen, Kroken menighet – Ingeborg Østrem 

Hellemo, Grønnåsen menighet – Jack Sandsund, Tromsøysund menighet – Reidar Høifødt, Elverhøy 

menighet -– Sigrun Melhus Mellomjord, Ullsfjord - Leif Kulseng, Hillesøy menighet - Stig A Lægdene, 

biskopens representant –menighet  

 

Meldt forfall:  

Ruth Stenersen, Kvaløy menighet 

Roar Holmstad, Sandnessund menighet (vara meldte også forfall) 

 

Ikke meldt forfall:  
Kathrine Strandli, Tromsø kommune, vara møtte heller ikke 

 

Fra administrasjonen: 
Oddgeir Albertsen kirkeverge (referent), Heidi Bolstad. Ellen Kristoffersen deltok på sak 12. Roy E 

Eilertsen deltok på sak 17. 

 

Agenda: 
Før møtet holdt domprost, Stig Lægdene, en kort andakt hvor han fortalte fra Lukas 22 om «Peter 

som fornekter forbindelsen til Jesus selv om han senere blir leder av kirka. Selv han som svikter blir 

senere kirkeleder. Så det er noe fortrøstningsfullt med at det å feile kan tilgis»  

 

Saksbehandling: 

Møteleder Ivar Vik refererte til saksinnkallingen og sakslisten. Møtet er beslutningsdyktig.  

Det ble stilt spørsmål om det var noen merknader til innkallingen og sakspapirene. 

Innkalling med korrigert saksliste ble deretter enstemmig godkjent.  
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11/25 – GODKJENNING AV MØTEBOK FRA 23. JANUAR 2025 OG REFERAT FRA 

AU-MØTER 25. FEBRUAR OG 18. MARS 2025 

Innstilling til vedtak: 

Møteboka fra fellesrådets møte den 23. januar 2025 og referat fra AU-møter 25. februar og 18. mars 

2025 godkjennes. 

 

Møtebehandling: 

Det var ingen merknader til saken i møtet. Vedtaket var enstemmig. 

 

Vedtak: 

Møteboka fra fellesrådets møte den 23. januar 2025 og referat fra AU-møter 25. februar og 18. mars 

2025 godkjennes. 

 

 

12/25 – FOKUSOMRÅDE TROSOPPLÆRING 

 

Møtebehandling: 
Menighetspedagog Ellen Kristoffersen i Tromsøysund menighet orienterte om arbeidet som drives 

mot for barn og unge i Tromsdalen og i Ullsfjord. 

 

Det ble fortalt litt om aktivitetene som blir gjennomført i menigheten 

- Babysang 
- UNIK 
- 15 personer som ministrantgruppe – deltar i gudstjenestene 
- Cross-kafé – samarbeid med Kroken menighet 
- Bydelsmiddag i kirka 
- Mange tradisjonelle tiltak 
- I ferietiden har menigheten mye samarbeid med Kroken og et nytt tilbud med Babysang med 

søsken 
 

Vedtak: 

Redegjørelsen tas til etterretning 
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13/25 – HANDLINGSPROGRAM 2026-2029 – INVESTERINGSRAMME OG 
INNSPILL TIL PROSJEKTER 

Forslag til vedtak: 

1. Tromsø kirkelige fellesråd prioriterer investeringene basert på følgende kriterier som; 

- forebygging av manglende gravlundskapasitet, 

- miljøbelastning og 

- forhindre alvorlige bygningsskader på bygg. 

2. Prosjektene i prioritert rekkefølger er: 

a. Prosjekt NN1 

b. Prosjekt NN2 

c. Osv. 

 

Møtebehandling: 
Fellesrådet drøftet prosjektene og kirkevergens forslag til rangering av investeringsprosjektene. Fellesrådet 

delte synspunktet om å velge de tre viktigste kriteriene for prioriteringer: 

 

1. økt ENØK effekt 
2. redusert klimautslipp 
3. minst mulig arealbruk 

 

Kirkevergens forslag til prioriteringer tiltredes av fellesrådet. 

 

Vedtak: 

1. Tromsø kirkelige fellesråd prioriterer investeringene basert på følgende kriterier som; 

a. forebygging av manglende gravlundskapasitet, 

b. miljøbelastning og 

c. forhindre alvorlige bygningsskader på bygg. 

 

2. Prosjektene i prioritert rekkefølger er: 

i) ENØK Kroken 

ii) Renovering av Tak og bygningskropp – Grønnåsen kirke 

iii) Minnelund(er) Tromsøya 

iv) Utbedring av bygningsskader og gravlunder samt belysning av kirkebygg 
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14/24 – ÅRSREGNSKAP 2024 

Forslag til vedtak: 

1. Fremlagte drifts- og investeringsregnskap samt balanseregnskap med noter fastsettes 

som Tromsø kirkelige fellesråd sitt årsregnskap for 2024.  

2. Vedtatt regnskap oversendes revisor for uttalelse. 

 

Møtebehandling: 

Årsregnskapet ble gjennomgått i hovedtrekk. Det ble vist til at resultatet er langt bedre enn det som 

ble lagt til grunn sommeren 2024. God disiplin i forhold til budsjett og god styring har gitt et resultat 

som gir balanse. 

 

Vedtak: 

 

1. Fremlagte drifts- og investeringsregnskap samt balanseregnskap med noter fastsettes 

som Tromsø kirkelige fellesråd sitt årsregnskap for 2024.  

2. Vedtatt regnskap oversendes revisor for uttalelse. 

 

 

15/25 – SJØGATA 2 – UTLEIE, TA I BRUK SELV ELLER SALG 

 

Forslag til vedtak: 

1. Eiendommen forsøkes leid ut for 3-5 år til eksterne. Sekundært utleie for 10 år hvis 
leietakere ønsker å binde seg til en slik avtale. 

2. Kirkevergen bes parallelt undersøke muligheten for en ny kontraktsforlengelse på 
leieforholdet i Skippergata 16. Videre bes kirkevergen undersøke eiers videre planer for 
bakgården. 

3. Basert på innhentet informasjon fremmes ny sak til fellesrådet med ny vurdering når 
alternativene over er undersøkt og utprøvd. Fellesrådet holdes orientert underveis. 

 

Arbeid i saken: 

Kirkevergen redegjorde for at Tromsø kommune har sagt opp leieavtale på de to etasjene i Sjøgata 2 

som er våre eierseksjoner i det gamle Telenorbygget bak domkirka med virkning fra 31.12.2025. 

Kommunen har betalt husleie i leieperioden og den har også dekket våre årlige lånekostnader for 

tilpasning av lokalene til Kommunens behov.  

 

Basert på forutsetningen ble følgende valg presentert for rådet: 

 

1. Videre utleie av lokalene i sin helhet 

2. Videre utleie av deler av lokalene i kombinasjon av egen bruk 

3. Avhending av lokalene 
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Møtebehandling: 

Saken ble grundig drøftet av rådet. De ulike alternativene ble belyst. Rådet mente at det bør følges 

tettere opp og at det lages et notat som berører de ulike valgene når det er innhentet mer 

informasjon om de valgmulighetene fellesrådet har. 

 

Vedtak: 

1. Eiendommen forsøkes leid ut for 3-5 år til eksterne. Sekundært utleie for 10 år hvis 
leietakere ønsker å binde seg til en slik avtale. 

2. Kirkevergen bes parallelt undersøke muligheten for en ny kontraktsforlengelse på 
leieforholdet i Skippergata 16. Videre bes kirkevergen undersøke eiers videre planer for 
bakgården. Herunder vurderes også å undersøke om kjøp av Skippergata 16 

3. Basert på innhentet informasjon fremmes ny sak til fellesrådet med ny vurdering når 
alternativene over er undersøkt og utprøvd. Fellesrådet holdes orientert underveis. 

4. Kirkevergen lager et bakgrunnsnotat om punkt 1-3 over. Frist for dette er 1 mai. 
Behandles først i AU som vurderer innkalling til ekstraordinært møte i fellesrådet. 

 

16/25 – VEDTEKTER FOR GRAVLUNDSVIRKSOMHETEN I TROMSØ KOMMUNE 

Forslag til vedtak: 

1. Tromsø kirkelige fellesråd konstaterer at det ikke kom noen høringsinnspill på forslaget til 

vedtekter for gravlundsvirksomheten i kommunen. 

2. Forslaget til vedtekter for gravlundsvirksomheten i Tromsø fastsettes som Tromsø 

kommunes gravlundsvedtekter. 

 

Arbeid i saken: 

Saksgang for vedtektsendringer i 2025 kan beskrives under på følgende måte: 
 
1. Administrasjonen lager forslag 
2. Sjekk ut forslaget med Statsforvalteren 
3. Utkastet legges fram for fellesrådet hvor saksgang og prosess beskrives 
4. Forslag til vedtekter legges ut eller sendes på høring 
5. Innspill må behandles administrativt før det fremlegges for fellesrådet 
6. Fellesrådet vedtar vedtektene og redegjør for saksgangen og innspill 
7. Saken sendes til Statsforvalteren for godkjenning 
8. Vedtektene må «kunngjøres» på Lovdata. Vedtektene må også gjøres kjent i avis/blad og på 

relevante nettsider, før de tas i bruk. 
9. Originalen til vedtektene blir den versjon som ligger på Lovdatas nettsider. 

 

Punktene 1-5 er gjennomført. Nå skal fellesrådet vedta vedtektene og behandle innspill til 

vedtektene. 
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Møtebehandling: 

Vi har sendt ut forslag til endringer i lokal forskrift med fire ukers høringsfrist. Forslaget ble sendt til 

Tromsø kommune, gravferdsbyråer, medier (iTromsø laget sak på dette i avisa), hjemmesider og 

kirkevergens nyhetsbrev. 

 

Høringsfristen gikk ut 10. Mars 2025 og det ble ikke registrert noen høringsinnspill. 

Vedlagte vedtekter til godkjenning er dermed uten endringer. 

 

Vedtak: 

1. Tromsø kirkelige fellesråd konstaterer at det ikke kom noen høringsinnspill på forslaget til 

vedtekter for gravlundsvirksomheten i kommunen. 

2. Forslaget til vedtekter for gravlundsvirksomheten i Tromsø fastsettes som Tromsø kommunes 

gravlundsvedtekter. 

 
 

17/25 – REVISJON AV MODELL FOR BEREGNING AV TILSKUDD TIL 
TROSOPPLÆRING TIL MENIGHETENE 

Forslag til vedtak: 

1. Forslaget fra kirkevergen sendes ut på høring til menighetene med modellberegning 

2. Høringsfristen settes til 20. mai 2025 

3. Endelig forslag legges fram for fellesrådet i juni-møtet. 

 

Arbeid i saken: 

Beskrivelse av praksis i beregning av statlige midler knyttet til trosopplæring ble fremlagt i saken. 

Administrasjonen har utarbeidet en ny fordelingsmodell basert på noen kriterier.  

Møtebehandling: 

Modellen ble gjennomgått av Roy E Eilertsen og presentert for rådet. Deretter ble ny modell 

presentert og kriteriene for den. 

 

Vedtak: 
1. Forslaget fra kirkevergen sendes ut på høring til menighetene med modellberegning 

2. Høringsfristen settes til 20. mai 2025 

3. Endelig forslag legges fram for fellesrådet i juni-møtet. 

 

18/25 – MENIGHETENS 5 MINUTT – ELVERHØY 

Forslag til vedtak: 

Redegjørelsen fra Elverhøy menighet tas til orientering 
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Møtebehandling: 
Det ble orientert om følgende: 

- Voksen menighet – høy gjennomsnittsalder og litt «satt» 
- Kanskje ikke alltid så stor gjennomføringsevne som ønskelig 
- Er i en unntakstilstand uten kirke 
- Taper besøkende på gudstjenester, men menighetslivet er bra tross alt. Tromsø kapell på 

gravlunden fungerer overraskende bra. 
- Går bedre med barnesang og «Ten Sing» - kor 
- Kirkestua er fortsatt ei utfordring 
- Orgelsaken krever sitt, men det er forståelse for at er krevende å få fellesrådet til å finansiere 

dette, men samfunnsløftet vil bidra hvis vi klarer å samle inn flere penger 
- Aktivt kirkekor som også gir konserter sammen med mange andre. 

  

Vedtak: 

 

Redegjørelsen fra Elverhøy menighet tas til orientering 

 
 

19/25 – ORIENTERINGSSAKER 

Forslag til vedtak: 

Fellesrådet tar orienteringene til etterretning 

 

Møtebehandling: 

 
a. Elverhøy kirke – status med revidert framdriftsplan 

b. Brev til menighetene om økonomien i fellesrådet og tiltak for budsjettbalanse 

c. Brev om domkirkeparken til kommunen 

d. Årsmelding 2024 – jobbe med forenkling? 

e. Planlegging av fellesmøte med menighetsrådene 

f. Revidert årsplan Kirkelig fellesråd for 2025 

 

Vedtak: 

Fellesrådet tar orienteringene til etterretning 

 
 

-------- ***-------- 

 

Tromsø Kirkelige Fellesråd 

 

Ivar Vik 

Leder 



T r o m s ø  k i r k e l i g e  f e l l e s r å d  

 

Møtereferat 
 

Dato: 4. juni 2025 klokken 09:30 til 11:00 
Sted: Kirkevergens kontor 

Til stede: Ivar Vik, Ruth Stenersen og Oddgeir Albertsen som var referent  
Forfall: Stig Lægdene  

 

Møte i fellesrådets AU 
 

 

AU sak 12 Møteinnkalling og saksliste til fellesrådet samt planlegging og gjennomføring av 
fellesrådsmøtet 

 Innkallingen og sakslisten til fellesrådet ble gjennomgått. Sakslisten ble godkjent. 
 

AU sak 13 Investeringsprosjekter 
 Pågående prosjekter ble gjennomgått: 

 
- Elverhøy – brannsikring, belysning og varme 
- Kroken 
- Grønnåsen 
- Lakselvbukt 
- Belysning i domkirka – utskiftning av konsertlys og annen belysning - 

finansiering 
 
AU drøftet finansiering for enkelte av prosjektene som må inn i kommende 
budsjettrevisjon.  
 
Kroken kirke – ny varmepumpe som ENØK-tiltak var det enighet om skal inn i 
budsjettet med fullfinansiering via kommunemidlene til investeringer når 
anbudskonkurransen er gjennomført. 
 
Belysning i domkirka – her vil Toccata AS dekke halvparten av konsertbelysningen 
etter mva-fradrag mens restbeløp og annen belysning dekkes av fellesrådet via 
avsatte midler til vedlikehold av kirken (fellesrådets andel av konsertinntektene fra 
2024) 
 
AU anbefaler at prosjekter som mangler formell godkjent finansiering dekkes via 
budsjettreguleringer av investeringsmidler og fondsmidler slik det beskrives i 
ovennevnte tekst. 
 
 

AU sak 14 Tertialrapport 1. tertial 2025 og regnskapsavslutning 2024 
 Rapportering til kommunen på første tertial var at vi har balanse. 

Regnskapsavslutningen for 2024 er ferdig og regnskapet foreligger i balanse med null 
som resultat. Vi har rentekompensasjonsmidler i balansen som ved en feil ikke er 
inntektsført i 2023. De må nå bokføres inn i driftsregnskapet for 2025.  
 
AU anbefaler at midlene forutsettes brukt til ekstraordinær nedbetaling av gjeld i 2025 
knyttet til Sjøgata 2. 



 

AU sak 15 Sjøgata 2 – valg av utleiemegler; forutsetninger; avklaring av videre leie i 
Skippergata 

 Flere problemstillinger ble drøftet: 
 

1. 3 og 4 etasje i Sjøgata 2 ligger ute for utleie samt mange andre 
næringsarealer i sentrum 

2. å engasjere en næringsmegler koster en del penger hvis vi ikke får en 
no cure no pay – avtale 

3. Vi betaler nærmere 2 mill.kroner i årlig husleie i Skippergata 16 
4. Ved å ta i bruk lokalene vil vi ha igjen en restgjeld på ca 4,8 mill.kr på 

lån til lokalene. Vi vil kun betale felleskostnader i tillegg til å betjene 
denne gjelden ved å ta i bruk begge etasjene selv 

5. Vi har ikke økonomiske muskler til å sitte lenge med tomme lokaler i 
Sjøgata og det er heller ikke bra i forhold til kommunen 

6. Vi har i praksis to alternativer som er reelle – selge eiendommen eller 
ta i bruk eiendommen til egen virksomhet 

 

AU anbefaler at saken drøftes i fellesrådet 12 juni på disse premissene. 

 
 

AU sak 16 Høring og prosess – ny tilskuddsordning 
 

 - Høringsrunden er avsluttet – mange anbefaler utsettelse av beslutning 
til høsten 

- Retningslinjene for tilskuddsforvaltningen er nå vedtatt av Kirkerådet 
- Endringene krever større grad av intern prosess med medvirkning 
- Fremlagt modell til fordeling av tilskudd er ikke god nok ifølge 

kirkevergen – den bør revideres. 
 

AU anbefaler utsettelse til høsten før fellesrådet endelig gjør vedtak i saken 
 

  
 

Oddgeir Albertsen 

referent 
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Møtedato:  12.6.2025     

Saksnummer:   21/25 

Saksbehandler:  Leif Guttormsen 

 

 

FOKUSOMRÅDE – FORVALTNING AV BYGG 

Forslag til vedtak: 

 

Tromsø kirkelige fellesråd tar redegjørelsen til orientering 

 

Arbeid i saken: 

Byggforvalter redegjør en gang i året for status bygg. Denne ganger er det en kort gjennomgang av status 

fra 2024, samt vurderinger av de planlagte tiltak for 2025. 

 Innledning; 

Det er blitt jobbet over et par år nå, med planer for ekstraordinært vedlikehold og påkostninger, mot finan-

sierende myndigheter, der prosjekter er igangsatt innenfor tilskudd til investeringsbudsjett.   

Mye av fokuset for Byggforvaltningen i 2024 har vært gjennomføring av anbuds- og tilbudsprosesser for 

montering av nytt sprinkleranlegg i Elverhøy kirke, og fra høsten også med gjennomføringen. I tillegg er det 

alltid små og litt større oppdrag innenfor vanlig drift og vedlikehold, som tar mye tid. 

Prosjektering av vedlikeholdsprosjekter og anskaffelser er også en del av byggforvalters ansvar.   

I august var det mannskapsbytte for kirketjener i Tromsdalen, der Fellesrådet så nytten av å ansette kirke-

tjener i delt stilling, der 40% knyttes til Byggforvaltningen. Med kunnskaper som både vaktmester/driftsper-

sonell og merkantil kompetanse, vil dette styrke den daglige driften av kirkene, og da med driften av tek-

nisk anlegg og driftsrutiner. 

Det er mye arbeid på teknisk anlegg i kirkene, der vi ser nødvendigheten i å foreta en del utskiftinger. Det 

gjelder sikringsskap, oppvarming, ventilasjon og styresystemer.      

Krykkja etablerte seg på Domkirken, for første gang i 2023, og tiltak ble iverksatt. Tiltakene ble konsentrert 

på de områdene av kirken der krykkja det året hadde oppholdt seg, vannbord og vinduskarmer. Det ble da 

som strakstiltak, i det «vinduet» man har etter at krykkja hadde forlatt området, som da var å sette på be-

slag med min 60o fall. Og det hjalp til en viss grad, men med resultat at de etablerte seg andre plasser på 

kirken året etter. Derfor ble det tatt kontakt med firma som har erfaring med andre løsninger. Og i slutten 

av november ble det montert 300 «Birdgel», som er gelpad med en fargesammensetning og virkning som 

gjør at fugler skyr disse. Disse ble montert i bakkant av takrenne rundt hele kirken, og over vannbord der 

det ikke var montert beslag året før. På et par plasser, der det året før var montert beslag, ble disse demon-

tert og det ble montert gelpad i stedet. Dette for å prøve om gelpad hadde samme effekt. 

PROSJEKTER 2024 



 

 

 

Sak 21 - Fokusområde – forvaltning av bygg  Side 2 av 6 

 

 

 

Domkirken 

Arbeidet med renovering av de åttekantede vinduene ble ikke ferdig i 2023, og årsak var at prosjekter på 

Domkirken måtte omrokeres pga. ovenstående. Altså at det ble «et smalere vindu» for andre prosjekter 

pga. at krykkja etablerte seg. En annen årsak var at tilstanden på begge vinduene var ekstrem dårlig, og at 

det derfor var nødvendig å lage helt nye vinduer, etter eksakte samme mål og arbeidsmetode som de 

gamle. Og de ble faktisk ikke montert igjen før høsten 2024, etter at krykkjene hadde forlatt taket. 

Samtidig med arbeid med å montere «Birdgel» i takrennene for tiltak for at krykkja ikke etablerer seg, så 

ble det foretatt taksjekk. Dette utføres hvert andre år.  

Det er foretatt feilsøking på lysekronene i kirkerommet, og for ente gang er det skiftet lyspærer. I tillegg er 

det skiftet styringen av lysene, som ligger i hovedtavla. Nå er lyspærer og styring levert fra samme leveran-

dør, og forhåpentligvis vil det være lys i alle pærene. Men det gjenstår å få orden på bryterpanel inne i kir-

kerommet, og vi står muligens ovenfor at kabler må skiftes ut.  

Det har vært vedlikehold på begge orglene, der det foreligger avtale om service annethvert år frem til 2030. 

Kirken ble tagget i høst, men da dette ble oppdaget omtrent samtidig som det ble utført, ble de ansvarlige 

raskt pågrepet. Dagen etter ble det satt inn tiltak med fjerning av malingen.  

Kapellet Tromsø gravlund 

Da Elverhøy kirke skulle stenges for prosjektet med montering av sprinkleranlegg, ble kapellet på Tromsø 

gravlund gjort tilgjengelig for stab og menighet. Kapellet har over flere år vært stengt av på vinteren, pga. 

dårlig isolert og kostbart å holde åpent. Men når Elverhøy menighet skulle bruke kapellet ble det plassert ei 

toalett-brakke, med to HC-toaletter, på oversiden av kapellet og det ble etablert gangsti med innlagt var-

mekabler fra HC-inngangen til kapellet og bort til brakka. Det har vært noe utfordringer i vinter med noen 

kuldeperioder i kapellet, men jevnt over har det det gått fint.  

Elverhøy kirke 

Da vi mandag før påske, i 2024, hadde satt av et par formiddagstimer for å legge ut prosjektet for monte-

ring av sprinkleranlegg i kirken, som offentlig anskaffelse på Doffin, ble vi gjort oppmerksom på at det 

måtte program til for å kunne legges ut. Dette var blitt ny ordning fra januar 2024. For å få dette gjort, ble 

det innhentet tilbud fra såkalte innkjøpskontor, som bisto i hele prosessen. Fra administrasjonens side ble 

det sendt ut info til flere rørleggerbedrifter i Nordland, Troms og Finnmark. Imidlertid ble det levert kun ett 

tilbud, fra firma fra sørøstlan 
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det, med så lav score at tilbudet ble avvist. Det ble da anledning til å kontakte firmaer lokalt, der 3 firmaer 

ble forespurt om å gi tilbud. Alle 3 firmaene responderte positivt eller delt positivt, men i videre prosess så 

varslet ett av firmaene at da allikevel ikke hadde kapasitet for å ta jobben som totalentreprise. 

Fra midten av september ble det laget riggplass for lagercontainere, utenfor underetasjen, og umiddelbart 

etter at containere var på plass, begynte utryddingen av hele underetasjen. Dette ble utført av egne ressur-

ser med bistand fra eksternt transport-/flyttefirma. Og med egne ressurser ble alle gulv i underetasjen dek-

ket med fiberplater og papp, og lysarmaturene demontert. Kirka ble stengt etter gudstjenesten 22. septem-

ber. 

Etter møter med tilbydere, ble kontrakten med entreprenør underskrevet i begynnelsen av oktober, og fra 

midten av oktober så var det tilrigging og oppstart for entreprenørene.  

Etter at taket i hele underetasjen var fjernet ble detaljprosjektering, som var del av totalentreprisen, igang-

satt. Det ble en del utfordringer i forhold til både elektro og ventilasjon. Elektroinstallasjoner er fra bygge-

året, med noen endringer opp gjennom årene, og da det er blitt montert både ujordet og jordet installasjo-

ner ble det fort klart, og avklart, at det meste av kabler og kontakter måtte skiftes ut. Da entreprenøren 

hadde gjennomgang av ventilasjonsanleggene i kirken, ble det vurdert at eksisterende anlegg hadde for li-

ten kapasitet. Derfor ble det nødvendig med endring i entreprisen som da innbefattet nytt ventilasjonsan-

legg.   

Entreprenøren hadde planlagt oppstart med arbeid i hele kirken, men det ble tidlig klart at de ikke ville 

starte arbeidet i kirkerommet før over nyttår. Kirkerommet skulle være helt stengt frem til 1. søndag i ad-

vent og være åpent for bruk i hele desember. Derfor kunne det foregå øvelser i kirken, som normalt, mens 

andre arrangementer ble flyttet til kapellet. Det ble også gjort tiltak for at speiderne kunne fortsette å be-

nytte toalettet ved inngangen i underetasjen, slik at de kunne drive sitt arbeid som de pleier.  

Det ble søkt om finansiering fra kirkebevaringsprogrammet til prosjektet, der kirken ble bevilget med 50% 

av kostnadene som var lagt inn i søknaden.  

Lydanlegget er også blitt skiftet ut, pga. defekte høyttalere.   

Grønnåsen kirke 

Det ble kjøpt inn nye møbler til sogneprest kontoret og til pauserommet, og det ble også påbegynt plan for 

å utrede ny møbleringsløsning for sakristiet i kirken. 

Avløpskummen må ved jevne eller ujevne mellomrom spyles, og da helst når kloakken har gått tett. Men 

denne gangen var det en årvåken kirketjener som «kjenner til symptomene» og som varslet slik at den ble 

renset i tide.  

Det er anskaffet ny vaskemaskin med ny tilpasning for plassering og med nytt opplegg for strøm og avløp. I 

tillegg ble det montert ny utekran. 

Med noen endringer i kontorplasser ble det montert opp flere kontakter på møterommet. Det er også mon-

tert taimer for renholdsmaskin og hastighetsregulator for ventilasjon måtte skiftes.  

Det var også service på orgelet, med avtale med samme firma som har service i Domkirken, og etter samme 

frekvens og periode.   
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Kroken kirke 

I kirken er oppvarmingen med vannbåren varme og el-kjel, og det er igangsatt arbeid med prosjektering for 

løsning med varmepumpe, luft til vann. 

I forbindelse med service av kirkeklokkene, ble det montert radiosender på anlegget. Dette gjør at kirketje-

ner kan betjene styring av klokkene med fjernkontroll. 

Etter vannlekkasjer, som tidvis har vært konsentrert i glasstaket, ble alle glasslistene skiftet. 

Det har vært service på orgelet. Det foreligger ingen serviceavtale for orgelet, men i og med at orgelbygger 

for orgelet i Tromsdalen foretar service på orgelet det hvert år, så benyttes samme firma til å foreta service 

ved behov i de andre kirkene.   

Tromsdalen kirke 

I forbindelse med at menighetshuset er oppvarmet med vannboren varme, luft til vann, så ble det vurdert å 

koble til med gatevarme i kirkebakken, med utvidelse av anlegget i menighetshuset. Da kapasiteten er for 

liten og det også er for lite plass i teknisk rom til utvidelse av anlegget, så ble denne løsningen droppet. 

Men det sees på løsning med å etablere varmesentral i kirken til gatevarme både ved hovedinngangen til 

kirken og til kirkebakken.  

Det har igjen vært lekkasje i rør over himling i underetasjen, og i forbindelse med reparasjon av denne ble 

det gjort kartlegging av diverse stoppekraner som befinner seg i sjakter i gulvet. Disse er fra byggeåret og 

flere var ødelagte. Da det også kom pålegg fra kommunen om bytte av vannmåler, så ble det vurdert å 

endre plasseringen av denne. Vannmåleren har stått i kum på sørsiden av kirken, da det er to vannled-

ninger inn i kirken. Derfor ble det sendt inn søknad til kommunen for montering av 2 vannmålere, men da 

slik behandling tar noe tid, så ble det gjort tiltak for klargjøring for plassering av disse.  

Ei skjur hadde forvillet seg inn i kirken, som det måtte bestand til å få ut. 

Det ble kjøpt nye klippere til kirken, og da på batteri. Det ble da etablert ladestasjon i lagerrom i undereta-

sjen med kontakter styrt av taimer.     

 Sandnessund fjærapark 

Kommunen igangsatte arbeid med planlegging for å rive gamlehuset på denne eiendommen, og i slutten av 

november ble rivingen utført. Det var etablert en vannpost på eiendommen, i form av ei vannkran på huset, 

men hvis den skulle fortsatt være i bruk så måtte det etableres egen frittstående vannpost, og fellesråd el-

ler menighet måtte ta alle kostnadene. Dette så man seg ikke å ha råd til, og dermed er vannledningen 

blendet av. 

Kvaløy kirke 

Over lengre tid har styresystemet til panelovnene i kirken hatt feil, der noen av ovnene har levd sine egne 

liv. Det ble derfor satt i gang prosjekt med å kartlegge problemene og deretter bestemt at styringen måtte 

skiftes. De eksisterende ovnene hadde egne mottakere, der noen av disse var defekte. Ettersom det var ov-

ner av eldre modell, så var det ikke muligheter å få nye deler. Derfor ble det montert ny styring, ovnene ble 

bygget om og man fjernet sendere på alle ovnene. Alle ovnene er nå koblet sammen med egne sikringskur-

ser og nytt styresystem. Men anlegget «Ring kirka varm» som ble montert for noen år siden, brukes fort-

satt. 
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Menigheten har gjort et nytt forsøk på å få realisert utvidelse av kirken. 

Mjelde kapell 

Det ble utført noe elektriske arbeider i kapellet, som omlegging for ny kurs til varmtvannsbereder og byt-

ting av lysarmaturer i underetasjen.   

Hillesøy kirke 

Her måtte det omarbeidelse til på pumpehusene for utedelene av varmepumpene, da luftgjennomstrøm-

ningen ble for liten.  

Det ble også montert nye beslag på kirkeskip og tårn, som var ødelagt av vær og vind, og lufting for avløp 

ble flyttet til høyere opp i tårnet. Flytting for lufting for avløp ble en konsekvens av at det året før ble mon-

tert nytt avløpsanlegg.  

Ullsfjord kirke 

Høsten 2023 kom det en utfordring fra Sjursnes Utviklingslag, at hvis fellesrådet stilte med stillas og maling, 

skulle de samle folk fra bygda til å male kirken på dugnad. Sist gang kirken ble malt var i 2009, da mye av 

kledningen ble byttet. Kirken trengte å bli malt, noe også fellesrådet har lagt inn i sine langtidsbudsjetter. 

Og i 2009 var det også bygda som utførte malerarbeidet på dugnad.  

Under planleggingen av arbeidet, så fremkom det at det var tårnet som trengte maling. Og da på sørsiden. 

Litt utpå våren inviterte Byggforvalter seg selv til møte i Utviklingslaget, der det ble orientert at det var be-

stilt stillas til tårnet. Reaksjonene kom umiddelbart, i og med at det mest prekære var sørsiden, men det var 

enighet at det var greit nok.  

Utviklingslaget og kirketjener organiserte alt arbeidet, og anslagsvis var 20 personer i arbeid under dug-

nadsdagene. Og ikke få timer. De hadde reagert på at Byggforvalter hadde bestilt stillas til hele tårnet, men 

det var ikke mange dagene de hadde arbeidet før spørsmål om stillas på sørsiden av kirkeskipet kom. Og at 

den delen av kirken også ble malt. Resten av kirken tåler å et par år til før de andre sidene blir malt. 

Ei av lukene i tårnet ble erstattet med ny, da den var i dårlig forfatning etter år i vær og vind.  

Baksiden av tårnet ble malt fra lift, med intern og ekstern bistand, og samtidig ble det foretatt taksjekk av 

skifertaket på alle takflatene.  

Gjerde mot Servicesenteret ble også rettet opp, og nå kan porten der brukes igjen.  

Det ble kjørt inn en liten container for lagring av utstyr og maling, og denne ble også brukt til lagring av ut-

styr for klipping rundt kirken. Et lagerbygg, bod eller «bårehus», er det et stort behov for ved kirken. Bygg-

forvalter har vært i kontakt med kommunen om lån av egnede arealer på skolen, men foreløpig uten resul-

tat.   

Lakselvbukt kirke 

Flaggstengene ble malt, og det ble gjort forberedelser for prosjektering av arbeid med nytt taktekke.   

Sjøgata 2 

Kommunen har sagt opp avtalen for videre leie fra 2025.   

Ellers; 
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Fellesrådet har styreplass i Sjøgata To Eierseksjonssameie, der Byggforvalter er medlem. Byggforvalter er 

også leder i Sameiet Kroken kirke/Døvekirken.  

 

 

Blikk mot 2025 

• Fullføring av prosjektet med montering av sprinkleranlegg på Elverhøy. 

• Prosjektering og montering av ny hovedtavle i Elverhøy, som nytt prosjekt. 

• Prosjektering av fasadebelysning ved Elverhøy kirke, som eget prosjekt.  

• Oppstart av prosjektering for nytt varmeanlegg i Elverhøy kirke. 

• Ferdigstille prosjektering av luft til vann varmepumpe og oppvarmingssystem i Kroken kirke, og 

gjennomføre prosjektet. 

• Prosjektering og utførelse for skifte av taktekke på Grønnåsen kirke og Lakselvbukt kirke. 

• Prosjektering og utførelse for skifte av nytt brannvarslingsanlegg i Kroken, Ullsfjord og Lakselvbukt. 

• Undersøkelse for prosjektering og utførelse for smelteanlegg ved Tromsdalen kirke, i kirkebakken 

og ved hovedinngangen. 

• Vurdere andre tiltak for krykkje- og måseproblematikken på Domkirken. 

• Tak- og fasadevask på Domkirken. 

 

 

 

Tromsø, 5.6. 2025 

 

Oddgeir Albertsen 
Kirkeverge 



T r o m s ø  k i r k e l i g e  f e l l e s r å d  
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Møtedato:  12.06.2025     

Saksnummer:   22/25 

Saksbehandler:  Oddgeir Albertsen 

 

 

HANDLINGSPROGRAM 2026-2029 – DRIFTSRAMME OG INNSPILL TIL TROMSØ 
KOMMUNE  
 
Forslag til vedtak: 

 

Fremlagte forslag fastsettes som fellesrådets forslag til Tromsø kommune. 

 

 

Arbeid i saken: 

Tromsø kommunestyre valgte å kutte rammen for driften av kirker, krematoriet og gravlunder med 1,1 mil-

lion kroner i 2025. Dette til tross for at fellesrådet nå har tatt inn avdragskostnader på det som kan karakte-

riseres som kommunens gjeld med x millioner kroner i tillegg til kuttet vi fikk rett før jul. 

Driftsrammen har svekket driften i forhold til miljøperspektivet med bruk av diesel samt kutt i personalkost-

nader. Det kan ikke på sikt være slik at vi ikke har penger til vikarer eller kurs og etterutdanning. Det bør 

derfor være fornuftig å hevde at når kommunens inntekter øker må også fellesrådet få en del av disse. 

Tromsø kommune svekker også vår økonomi når de går fra leieforholdet de har med oss noen år før gjelden 

med tilpasning av lokalene til kommunens behov er betalt. 

Kirkevergen vil derfor anbefale at vi retter en forventning om reversering av kuttet over tid og at de gis noe 

årlig kompensasjons for dette ved tilskuddet. 

Her kan det antydes en årlig styrking av rammen med 275 000 kroner over fire år. Det kan vi begrunne med 

at vi har et uforholdsmessig lavt tilskudd fra Tromsø kommune sammenlignet med andre fellesråd i Norge. 

Oppsplitting av rammer drift 

Det er viktig å synliggjøre at fellesrådet opptrer som gravplassmyndighet på vegne av alle innbyggere og 

ikke som trossamfunn. 

Gravplassloven gir lokal gravplassmyndighet (kirkelig fellesråd eller kommunen) ansvar som gravplassmyn-

dighet for alle som gravlegges i kommunen, uavhengig av tros- og livssynstilhørighet. Denne offentlige opp-

gaven stiller særlige krav til at gravplassmyndighet sikrer et likeverdig og godt tilbud til alle innbyggerne i 

kommunen. 

Det ligger klare anbefalinger i forhold til å økonomisk skille ut driften som gravplassmyndighet fra fellesrå-

dets kirkelige drift når budsjettrammen skal fastsettes av kommunestyret. Derfor vil vi foreslå at det gjøres 

for 2026 når innspillet sendes til Tromsø kommune. Bakgrunnen for det er å tydeliggjøre skillet mellom de 
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to driftsorganisasjonene som også har et klart skille i fellesrådets organisering. Det er som er felles, er ad-

ministrasjonen. Her må administrative kostnader fordeles mellom de to områdene i en delingsbrøk. 

Investeringsrammen 

Når det gjelder investeringer har kirkevergen levert en liste over prioriterte investeringsprosjekter i tråd 

med tidligere sak i mars om innspill til investeringer.  Forslaget er oversendt til kommunen.  

 

Tromsø, 3.6. 2025 

 

Oddgeir Albertsen 
Kirkeverge 



T r o m s ø  k i r k e l i g e  f e l l e s r å d  
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Møtedato:  12.6.2025     

Saksnummer:   23/25 

Saksbehandler:  Oddgeir Albertsen 

 

 

ÅRSMELDING MED TILHØRENDE REVIDERT ÅRSREGNSKAP 2024 
 
Forslag til vedtak: 

 

1. Fremlagte forslag til årsmelding for 2024 fastsettes som Tromsø kirkelige fellesråds årsmelding 

2024 

2. Fremlagte årsregnskap for 2024 med revisors beretning fastsettes som Tromsø kirkelige fellesråds 

årsregnskap for 2024. 

 

 

Arbeid i saken: 

Årsmeldingen er utarbeidet omtrent som i fjor, men med noen forenklinger og med forhåpentligvis mer 

spissede framstillinger. 

Over tid ønsker vi å gjøre den kortere og mindre detaljert. Vi tar gjerne litt konkrete forbedringsforslag fra 

rådet i møtet.  

Det er verd å merke seg at arbeidet med bygg er løftet, at personalfunksjonen har god styring med ressur-

sene og at økonomien er under kontroll, tross noen skjær i sjøen her og der. Gravlundsøkonomien går også 

bra - som følge av økning i kremasjoner fra andre kommuner. Men det belaster både utstyret og de ansatte 

ganske så hardt. 

I kirkedriften registrerer vi en betydelig aktivitet i Tromsø domkirke, økt kulturarbeid i kirkene, mange gode 

tiltak på diakoni og trosopplæring og veldig mange konserter i kirkebyggene. Det er også en grunn til å 

fremheve de kirkelige tallene for konfirmasjon, dåp og gudstjenestebesøk som har holdt seg oppe og til dels 

økt. 

 

Regnskap 2024 

Som meldt sommeren 2024 fryktet vi et større merforbruk ved årets slutt. Det ble ikke sånn, tross alt. Vi 

styrte inn forbruket og tok tak i variabel lønn samt vikarutgifter som ble strammet inn ut over høsten og det 

gav god effekt. På den måten klarte vi å balansere ut et nullresultat hvor heller ikke brukte av disposisjons-

fond for å finansiere et forventet underskudd. Det må gis ros til organisasjonen som klarte å snu steiner for 

å lande dette.  
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I denne økonomiske situasjonen skal det også nevnes at vi for første gang på mange år betalte avdrag på 

lån for andre halvår noe som la ytterligere press på det å nå balanse. I 2025 er det fullt avdragspådrag i øko-

nomien. Resultatet er oppløftende. Det var også viktig at vi kom i gang i forkant med innsparingstiltak før 

det eksploderte. Det nyter vi også godt av i 2025 jf. sak om tertialrapportering hvor vi fortsatt ligger i ba-

lanse. 

 

 

Tromsø, 4.6. 2025 

 

Oddgeir Albertsen 
Kirkeverge 
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Møtedato:  12.6.2025     

Saksnummer:   24/25 

Saksbehandler:  Oddgeir Albertsen 

 

 

FORSLAG TIL SATSER FOR GEBYRER FOR DRIFT AV GRAVLUNDER OG KREMATORIET 

 

Forslag til vedtak: 

 

Tromsø kirkelige fellesråd avgir vedlagt forslag til gebyrsatser til hhv Tromsø kommunestyre og Nord-Hålo-

galand bispedømmeråd for 2026. 

 

Arbeid i saken: 

Årlig skal Tromsø kirkelige fellesråd foreslå gebyrsatser overfor Tromsø kommunestyre knyttet til grav-

lunds- og krematoriedrift. Nord-Hålogaland bispedømmeråd fastsetter satser for vigsler etter forslag fra 

fellesrådet. Øvrige satser og gebyrer fastsettes på bakgrunn av fellesrådets enekompetanse. 

Kirkevergen vil foreslå at gebyrene justeres med utgangspunkt i kommunal deflator (4,1 prosent). Avrun-

dinger gjør at noen prosenttall blir litt mindre enn 4,1 prosent.  

 

Vedlegg: 

1. Forslag til gebyrliste fordelt på beslutningskompetanse 

 

Tromsø, 2.6. 2025 

 

Oddgeir Albertsen 
Kirkeverge 



(Alle beløp i hele kroner) (med utenbysboende menes innbyggere folkebokført i andre kommuner)

A. Gravferdsgebyrer (vedtas av kommunestyret etter forslag fra fellesrådet) 2023 2024 2025
Forslag 

2026
Endr i %

Gravferdsavgift utenbysboende (m/mva) 9 050 9 439 9 800 10 200 4,08 %
Urnenedsettelse utenbysboende (m/mva) 3 950 4 172 4 350 4 500 3,45 %
Festeavgift pr grav; årlig, innenbysboende (u/mva) 370 386 400 420 5,00 %
Festeavgift pr grav, utenbysboende pr 20 år/år (u/mva) 570 595 620 650 4,84 %
Festeavgift pr år, navnet minnelund (Tromsø gravlund) (m/mva) 295 308 320 330 3,13 %
Oppsett av inngravert navneskilt på navnet minnelund (engangskostnad) (m/mva) 1 550 1 617 1 700 1 770 4,10 %
Kremasjonsavgift, utenbysboende (m/mva) avgiften inkluderer kr 1000 i frakt 7 200 7 510 7 700 8 000 3,90 %
Innenbys kremasjonsavgift (m/mva) 0 0 0 0
Tilrettelagt grav for utenbysboende – muslimsk gravfelt, Sandnessund, inkluderer ikke festeavgift 
(m/mva)

28 050 29 256 30 000 31 000 3,33 %

Engangsavgift for driftskostnader på urne-/minnelund i fredningstiden. Gjelder Tromsø gravlund 
og Sandessund grl

1 617 1 700 1 770 4,12 %

Engangsavgift for driftskostnader på urne-/minnelund i fredningstiden. Gjelder kun Elvestrand 
minnelund

4 000 4 160 4,00 %

Bruk av Sállirsalen/lille seremonirom på krematoriet til begravelse/bisettelse av kommunens 
innbyggere (u/mva)

0 0 0 0

Bruk av Sállirsalen på krematoriet til begravelse/bisettelse av utenbysboende (u/mva) 2 900 2 920 3 000 3 120 4,00 %
Bruk av det lille seremonirommet på krematoriet til begravelse/bisettelse av utenbysboende 
(u/mva)

1 350 1 356 1 400 1 450 3,57 %

B.1 - Gravferdsgebyrer som vedtas av Tromsø kirkelig fellesråd) 2023 2024 2025
Forslag 

2026
Økning

Bruk av kirke/Tromsø gravlunds kapell til begravelse/bisettelse av utenbysboende (u/mva) 5 000 5 250 5 475 5 700 4,11 %

Bruk av Tromsø gravlunds kapell til begravelse/bisettelse av innenbysboende (uavhengig av tros-
/livssynssamfunn)

0 0 0 0

Bruk av andre lokaler enn Tromsø gravlunds kapell/Sállirsalen/lille seremonirom på krematoriet 
til begravelse/bisettelse av innenbysboende ikke-medlemmer (men gratis for innenbysboende 
DNK-medlemmer) – u/mva

5 200 5 420 5 642 5 870 4,04 %

Bruk av organist ved gravferdsseremoni i DNK-regi for utenbysboende og/eller ikke-medlemmer 
av Den norske kirke (u/mva)

3 300 3440 3 581 3 725 4,02 %

B.2 - Gebyr for leie av organist i forbindelse med vigsler (Vedtas av kirkelig 
felleråd)

2023 2024 2025
Forslag 

2026
Økning

Organist ved vigsel for utenbysboende/ikke-medlemmer av Den norske kirke (u/mva) 3 120 3 300 3440 3 600 4,65 %

B.3 - Gebyr for leie av organist i forbindelse med vigsler (Vedtas av kirkelig felleråd) Forslag 
2027

Forslag 
2028

Forslag 
2029

Forslag 
2030

3 700 3 800 3 900 4 000

C.1 - Utleiegebyrer i forbindelse med viglser (Vedtas av NHBDR etter innstilling 
fra fellesrådet)

2023 2024 2025
Forslag 

2026
Økning

Leie av Tromsø domkirke, Tromsdalen kirke og Elverhøy kirke for utenbysboende/ikke-
medlemmer av Den norske kirke, inkl. kirketjener (u/mva) 

5 500 5 700 5900 6 100 3,39 %

Leie av øvrige kirker/kapell for utenbysboende/ikke-medlemmer av Den norske kirke, inkl. 
kirketjener (u/mva)

5 200 5 400 5600 5 800 3,57 %

Forslag 
2027

Forslag 
2028

Forslag 
2029

Forslag 
2030

6 200 6 300 6 400 6 500

5 800 5 900 6 000 6 100

C.2 - Utleiegebyrer i forbindelse med viglser (Vedtas av NHBDR etter innstilling fra 
fellesrådet)
Leie av Tromsø domkirke, Tromsdalen kirke og Elverhøy kirke for utenbysboende/ikke-medlemmer av Den 
norske kirke, inkl. kirketjener (u/mva) 

Leie av øvrige kirker/kapell for utenbysboende/ikke-medlemmer av Den norske kirke, inkl. kirketjener (u/mva)

Organist ved vigsel for utenbysboende/ikke-medlemmer av Den norske kirke (u/mva)

DEN NORSKE KIRKE
Tromsø kirkelige fellesråd

GEBYRER 2026
Vedtak på fellesrådets møte 12.06. 2025
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Møtedato:  12.6.2025     

Saksnummer:   25/25 

Saksbehandler:  Oddgeir Albertsen 

 

 

INNKJØP AV HR SYSTEM 

 

Forslag til vedtak: 

 

1. Tromsø kirkelige fellesråd vedtar å anskaffe et eget HR-system for fellesrådet basert på rammeavta-

len som Dnk har inngått med Aider AS. 

 

2. Forutsetningen er at systemanskaffelsen foretas som en investeringskostnad 

 

Arbeid i saken: 

Administrasjonen har gått i forhandlinger med Aider om å gjøre avrop på rammeavtale på et HR-system for 

fellesrådet. 

Bakgrunnen er flerdelt: 

- Vi har mangler med arkivdanning til personalarkivet. Det har vært lagret litt tilfeldig opp igjennom 

årene.  

- Vi har i dag en styring av lønnssystemet via dobbelt ajourhold av registre i lønn og regnskapssyste-

mene. Det utgjør en betydelig risiko for at noe skal bli feil.  

- Et HR system som blir styrende i forhold til lønnsdanning vil sikre en bedre samsnakking med lønns-

systemet. Det blir et register som danner utgangspunktet for all lønn 

- Det gir oss også bedre kontrollmuligheter for riktig lønn og tillegg 

Ulempen er økte kostnader ved tilpasning/etablering i størrelsesorden 100-150 000 kroner. Det er forholds-

vis lave driftskostnader.  

En annen viktig fordel er vi er litt sårbare med å ha kun en person på personalfunksjonen. Et system vil gi 

bedre dokumentasjon og etterrettelighet på hva som er inne og hva som skal meldes ut i forhold til ansatte. 

Det vil også gi ansatte bedre innsyn i egne arbeids og lønnsforhold via min side funksjon 

 

Tromsø, 2.6. 2025 

 

Oddgeir Albertsen 
Kirkeverge 



T r o m s ø  k i r k e l i g e  f e l l e s r å d  
 

Sak 26 - Finansrapportering 1. tertial  Side 1 av 2 

 

 

 

 

Møtedato:  12.6.2025     

Saksnummer:   26/25 

Saksbehandler:  Oddgeir Albertsen 

 

 

FINANSRAPPORTERING 1. TERTIAL 

Forslag til vedtak: 

 

Finansrapport 1. tertial 2025 tas til etterretning 

 

Arbeid i saken: 

Sparebanken Nord-Norge holder på å legge om rapporteringssystemet og vi har derfor fått en oversikt over 

«dagens situasjon» pr 4 juni 2025. Oversikten ser slik ut: 

 

Kort fortalt har vi plasseringer som er knyttet til AFP-pensjonskostnader og uførepensjoner som påvirker 

driftsøkonomien hvor vi har forpliktelser utover det som kommer i tillegg til ordinær pensjonsøkonomi/for-

pliktelser. Denne delen utgjør opprinnelig 2 670 000 kroner i kostpris, mens markedsverdien i dag utgjør 

3 797 000 kroner. Ved årsskiftet utgjorde porteføljen en markedsverdi på 3 623 690 kroner. Avkastningen 

på fondsporteføljen utgjør 42 % siden starten 15 januar 2018. Det har vært et rufsete halvår på børsene har 

gjort at aksjeverdiene har sunket noe i forhold til tidlig på 2025, men det oppveies av økt avkastning på 
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rentefondene vi har i den balanserte porteføljen. Mye av skylden for av avkastningen ikke ligger høyere er 

som kjent lokalisert til USA og toll-usikkerhet. Over tid vil det allikevel utvikle seg en voksende avkastning. 

 

Tabellen over viser avkastning pr 1.okt 2024. Den var da prosentuelt høyere enn i dag, men beløpsmessig 

lavere. Det er to grunner til det. Renters renteeffekten med at avkastning (utbytter og renter) tillegges por-

teføljen og bidrar til vekst, samt at rentefondene går bedre som følge av høyere rentenivå. 

Likviditet 

I tillegg foretok vi i starten på mai måned en plassering av likviditet i rentefond på 15 mill. kroner i påvente 

av utbetaling til investeringsprosjekter. Årlig avkastning på fondet ligger p.t. 7,1 %. Rentefond er en fleksi-

bel plassering hvor likviditeten frigjøres etter to-tre virkedager. 

Selv om det er urolige tider så er det gunstig å sitte rolig i båten. Strengt tatt burde fellesrådet kjøpt flere 

andeler i porteføljen om vi hadde hatt frie penger til det. 

 

Tromsø, 4.6. 2025 

 

Oddgeir Albertsen 
Kirkeverge 
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Møtedato:  12.6.2025     

Saksnummer:   27/25 

Saksbehandler:  Oddgeir Albertsen 

 

 

RAPPORTERING TIL TROMSØ KOMMUNE - REGNSKAP 1. TERTIAL  
 
Forslag til vedtak: 

 

Rapportering til Tromsø kommune på driftsregnskap 1. tertial 2025 tas til orientering 

 

Arbeid i saken: 

 

Drift 

Rapport fra 1 tertial viser en drift som noenlunde balanserer. Vi har noen avvik som vi må følge opp knyttet 

til periodisering og våre finansutgifter hvor vi har tatt inn full avdragseffekt på lånene. Det belaster driften 

ganske hardt. Samtidig har vi driftsinntekter som ikke er bokført, samt noe mer lønnsutgifter som følge av 

variabel lønn. Merutgiftene er delvis knyttet opp mot refusjoner fra eksterne i ettertid. Vi har spart ganske 

godt på driftsutgifter og brukt mindre enn budsjettert. 

Det betyr at vi totalt sett mener at vi er i driftsmessig balanse etter årets første fire måneder. Vi har satt i 

verk effektive innsparingstiltak allerede fra januar av i forhold til rammereduksjonen vi fikk. I kombinasjon 

med vakanser, har vi tatt ned aktivitetene, og tilpasset oss til budsjettrammen. Vi har også veltet kostnader 

som skal dekkes av fellesrådet og kommunebevilgningen over på menighetene. De betaler nå disse med 

innsamlede midler eller at de velger å kutte gudstjenester på søndager. På gravlund har vi kuttet bruk av 

miljødiesel i krematorieovnen. Det er langt billigere med forurensende vanlig diesel. I kombinasjon med va-

kanser har tiltakene hatt stor kortsiktig effekt. Men slitasjen på folkene som er igjen, gjør at vi ikke kan fort-

sette med det i lengden. Sykefraværet er økende. Det er særlig sårbart på uteavdelingen på gravlund, hvor 

vi mangler gravemaskinkjørere. Uten den kapasiteten, blir det vanskelig å få gjennomført begravelser. 

Alt i alt står vi en krevende situasjon. Vi mener allikevel at vi i det vesentlige balanserer driften de fire første 

månedene. Vi har en forhøyet sårbarhet for merkostnader ut over året. Men vi vil følge situasjonen tett. 

 Faktisk 1. tertial Budsjett 1.tertial avvik 

Sum driftsinntekter 27 323 242 29 859 276 -2 532 034* 

Sum driftsutgifter 21 685 742 21 591 824 -93 918 

Brutto driftsresultat 5 637 500 8 268 452 -2 629 952 

Netto finansinntekter/ -utgifter -2 998 943  -1 608 388 -1 390 555 

Netto driftsresultat 2 638 557 6 659 064 -4 020 507 

*) mangler 2 700 000 kroner i refusjoner for statlig finansierte stillinger 
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Investeringer 

Vi jobber intenst med anbudsprosesser (del I anskaffelser) på investeringsaktiviteter. For Tromsø kirkelige 

fellesråd er det viktig å få gjort en del av dette arbeidet nå i den milde årstida. Parallelt med dette jobber vi 

med å få ferdigstilt brannsikringen (sprinkel) av Elverhøy kirke. Her har vi underveis besluttet oss for å opp-

gradere hovedtavle på elektro for å få helt nytt opplegg på elektro (underfordelere lå i opprinnelig anbud). 

Vi har søkt eksternt investeringsbidrag på dette fra forsikringsbransjen. 

Utfordringen har vært mer at prosjekteringskapasiteten på detaljnivå er noe redusert hos eksterne samar-

beidspartnere som igjen går ut over framdriften i prosjektene. 

For de pågående prosjektene styres disse som totalentrepriser. Det betyr også at prosjektene forløper no-

enlunde etter plan. Det er heller ingen vesentlige overskridelser å rapportere om. 

 

Tromsø, 2.6. 2025 

 

Oddgeir Albertsen 
Kirkeverge 



T r o m s ø  k i r k e l i g e  f e l l e s r å d  
 

Sak 28 - Beregning av tilskudd til trosopplæring til menighetene Side 1 av 2 

 

 

 

 

Møtedato:  12.6.2025     

Saksnummer:   28/25 

Saksbehandler:  Oddgeir Albertsen 

 

 

BEREGNING AV TILSKUDD TIL TROSOPPLÆRING TIL MENIGHETENE 

Forslag til vedtak: 

 

1. Fellesrådet presiserer viktigheten av å ha en god medvirkningsprosess knyttet til innføringen av ret-

ningslinjer. Samtidig merker rådet seg at det får en mer sentral rolle i fordeling, koordinering og 

forvaltning av tilskuddene. 

2. Kirkevergens redegjørelse for prosess knyttet til tilskudd menighetene fra Den norske kirke tas til 

etterretning. 

 

Arbeid i saken: 

▪ Kirkemøtets vedtak i 2024: Handlet om helhetsplanlegging for å mest tilbud  for mottakere og delt-

akere i diakoni, trosopplæring/undervisning og kirkemusikk 

▪ Det ble fulgt opp av Kirkerådet med retningslinjer for trosopplæring med aktivitetsbasert tilskudd 

desember 2024 – ut på høring – som fellesrådet svarte på 

▪ I mai har Kirkerådet vedtatt nye retningslinjer. 

▪ Her får fellesrådet eneansvaret for fordeling av midler og en sentral rolle i rapportering og oppføl-

ging av menighetene 

▪ Det har i flere år vært innspill til kirkevergen på å få en mer «rettferdig» og korrekt modell. Det er 

ikke alltid like enkelt fordi menighetene forandrer seg raskt i en vekstkommune som Tromsø. 

▪ Et forslag ble fremlagt i fellesrådsmøte den 27 mars med tanke på høring hos menighetsrådene. 

Høringssvarene indikerer at det trengs mer tid til å drøfte en fordelingsmodell. Det er fellesrådet 

som bestemmer men det bør gjøres med en viss aksept fra menighetene og de ansatte som jobber.  

▪ Fordelingsmodellen av tilskudd til menighetene som ble presentert den 27 mars var ikke god nok. 

Den tok ikke hensyn til alle de faktorene som spiller inn på arbeidet i menighetene og de målset-

tingene som kirken sentralt har satt på tilskuddet. Modellen bør derfor videreutvikles. Det blir viktig 

å ta inn flere elementer av det som fremkommer i retningslinjene, demografi i menighetene (sam-

mensetning av barn og voksne i menighetene), geografi og kommunikasjon (avstand og reisemulig-

heter). Videre må også de ansattes tjenestested ha en viss betydning for de kapasitetene vi skal ar-

beide med (kan være et element som baserer seg på skjønnskriterie).  

▪ Et revidert forslag må medvirkes og drøftes med tillitsvalgte (ansattes representanter) i forkant.  

https://www.kirken.no/contentassets/97816cf25e5b404496bca68e9ffd3aed/kr%2041_25%20retningslinjer%20for%20tilskuddsforvaltning.pdf
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▪ Forslaget må også behandles i AMU 

Konklusjon 

Basert på dette har vi behov for mer tid til å kunne gjennomføre en skikkelig prosess internt før vi legger 

fram en revidert modell for fellesrådet. 

▪ Saken fremmes til beslutning til høsten 2025 med sikte på innføring fra virkedatoen 1. januar 2026. 

 

 

 

Tromsø, 3.6. 2025 

 

Oddgeir Albertsen 
Kirkeverge 
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Møtedato:  12.6.2025     

Saksnummer:   29/25 

Saksbehandler:  Oddgeir Albertsen 

 

 

MENIGHETENS 5 MINUTT – TROMSDALEN  
 
Forslag til vedtak: 

 

Redegjørelsen tas til orientering 

 

Arbeid i saken: 

Representanten fra Tromsøysund menighetsråd orienterer om menighetens aktiviteter. 

 

 

Tromsø, 4.6. 2025 

 

Oddgeir Albertsen 
Kirkeverge 
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Møtedato:  12.06.2025     

Saksnummer:   30/25 

Saksbehandler:  Oddgeir Albertsen 

 

 

REFERATSAKER 

Forslag til vedtak: 

Referatsakene tas til etterretning 

 

Arbeid i saken: 

 

Sjøgata 2 – status 

Status på Sjøgata 2 er at vi har opprettet dialog med Skippergata og huseier. De er interessert i forlengelse 

av en nye femårs-avtale. Vi må forvente at dagens husleie fortsatt vil utgjøre nærmere 2 millioner kroner i 

året (inkl. felleskostnader). 

Vi har kartlagt aktuelle meglere for utleieforhold. Vi formoder at det utløser kostnader hvis vi velger å enga-

sjere en megler. Vi har også sjekket markedet for næringslokaler i sentrum. Vi registrerer at 3 og 4 etasje i 

Sjøgata er ledig for utleie. Det er også mye næringslokaler ledig i lokalmarkedet. Våre seksjoner i 1 og 2 eta-

sje vil frigjøres ved årsskiftet. Vår utfordring er at vi ikke har økonomi til å sitte lenge med ledige lokaler til 

utleie. Til det er det for dyrt og dessuten ikke akseptabelt for kommunen som betaler tilskudd til fellesrå-

det. Dersom vi følger opp en nedbetaling av lån i Sjøgata vil vi redusere husleien med inntil 500 000 kroner i 

måneden noe som er bra for driftsøkonomien. Det gjør det også mer attraktivt å flytte tilbake selv om flyt-

ting innebærer en engangskostnad. Alternativet til dette er rett og slett salg av lokalene. Et salg vil kunne 

skje raskt eller ta tid. Dersom de ikke avhendes raskt vil vi sitte med en betydelig merkostnad som vi p.t. 

ikke har budsjett for å dekke.  

Kirkens SOS har nylig kjøpt folkeuniversitetet sin arealdel som ligger i tilknytning til våre lokaler i 2 etasje. 

Kirkevergen har drøftet et mulig samarbeid dersom vi flytter tilbake til Sjøgata. 

 

Vi fortsetter sonderinger og gjøre noen vurderinger og kommer tilbake med en egen sak i fellesrådet i sep-

tember. 

 

Ny kopimaskinavtale – avrop på rammeavtale via KNIF  

Fellesrådet har besluttet å gå til anskaffelse av en ny avtale på printer og skanner funksjon på alle våre loka-

sjoner. Det er over fem år siden sist og dagens maskinpark (leasing) er moden for pensjon. For å spare oss 
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for tid og byråkrati på en enkel anskaffelse ønsker vi å tiltre Knif1 sin rammeavtale med Lindbak på Canon-

printere. Også dette er basert på leie uten gjenkjøpsavtale (operasjonell leasing og en driftsutgift). 

 

Godkjenning av forskrift om gravlundsvedtekter i Tromsø kommune, datert 8 mai 2025 

Brev følger vedlagt 

 

 

Tromsø, 5. juni 2025 

 

Oddgeir Albertsen 
Kirkeverge 

 

 

 

1 Knif; er til for det frivillige og ideelle Norge ved å levere administrative tjenester innen forsikring, regnskap 
og økonomirådgivning, fundraising, rekruttering og en rekke innkjøpsavtaler som dekker de fleste behov en 
administrasjon kan ha. Vårt mål er å bidra til at frivillige og ideelle organisasjoner sitter igjen med mer til 
sitt formål. 
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Godkjenning av forskrift om gravplassvedtekter i Tromsø kommune 

Vi viser til søknad 13. april 2025, med revidert søknad 7. mai 2025. 
 
Vedtak 
Statsforvalteren godkjenner ny forskrift om gravplassvedtekter i Tromsø kommune, jf. 
gravplassloven § 21, vedtatt av Tromsø kirkelige fellesråd 27. mars 2025, sak 16/25, med 
endringer 7. mai 2025.  
 
Faglige råd og saksbehandling 
Statsforvalteren har veiledet og kommet med råd i saksbehandlingen. Forslag til vedtekter 
har vært på høring, jf. forvaltningsloven § 37. Høringsfrist var 10. mars. Det kom ikke inn 
noen høringsinnspill. 
 
Kunngjøring og ikraftsetting 
Gravplassvedtektene må kunngjøres i Norsk Lovtidend (Lovdata) før de trer i kraft, jf. 
forvaltningsloven § 38. Hvordan dere gjør dette, er informert om her: 
https://lovdata.no/lovtidend/kunngjoring 
 
Forskriften skal være i elektronisk lesbart format (som Word, ikke PDF), og må lastes opp 
sammen med utfylt kunngjøringsskjema. Det må komme tydelig fram hva som er avsnitt 
eler ledd i forskriften.  
 
Kunngjøring bør også skje i den eller de lokale aviser som er alminnelig lest i kommunen og 
på nettsidene til kommunen og gravplassmyndigheten. Kunngjøring i avis kan begrenses til 
en kort omtale med opplysninger om hvor vedtektene er å finne i sin helhet.  
 
Vi anbefaler at vedtekten gjøres lett tilgjengelige på deres nettsider, med en lenke til de 
kunngjorte vedtektene på Lovdatas nettsider. Det er den kunngjorte versjonen på Lovdatas 
nettsider som er gjeldene.   

mailto:sfvtpost@statsforvalteren.no


  Side: 2/2 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Med hilsen 
 
Hege Alice Granøe (e.f.) 
fagsjef 

  
 
Steinar Jacobsen 
seniorrådgiver 

 
Dokumentet er elektronisk godkjent 
 
 
 
 


